
Program a  zápis schůze výboru SSLB 

Ostrava  18.10. 2023  

  
1.) Úvod, prezence členů, hospodaření za rok 2022, kontrola úkolů z minulé 

schůze výboru (J. Kozák, I. Vrba ) -  omluveni: Cvrček, Hakl, dále přítomni 

– členové revizní komise: Procházka, Málek  + předsedové sekce 

intervenční algeziologie- dr. Machart + předsedkyně  mladých 

algeziologů- Dr. Kynclová + čestný předseda- prof. Rokyta. Hospodaření 

na konci roku 2022 je nadále v přebytku   

      2.) Schválení nových  členů: Tatarec, Rapantová, Herlík , Kobzová 

       

      3.)  Vzdělávací program v oboru, atestace, akreditace, stáže   

            (D. Vondráčková ) – vzdělávací programy IPVZ na příští rok : 

Rehabilitace (březen), psychologie (květen), intervenční metody (8.-9.4.),  

Pět nových lékařů je začleněno do vzdělávacího programu v oboru Algeziologie, 

je nutné  zkvalitnění písemné přípravy k atestacím( zejména  pravidelné 

záznamy školitelů…).  K atestaci dne 4.12.23 jsou přihlášeni 3 lékaři. Je v plánu 

z MZ ČR nové pravidlo- kontroly vybraného  akreditovaného algeziologického 

pracoviště ( na návrh  výboru   je vybrán o  - akred. pracoviště .v Ústí/Labem se 

souhlasem vedoucího  dr. Procházky). 

 

4.) Zpráva o činnosti Sekce IA, kurz intervencí + plán akcí : 

V  IPVZ, proběhl teoretický intervenční  kurz  ( pod vedením dr. Lejčka) , 

následně i  workshop intervencí    s kadavery na  3.LFUK (I. Lejčko, Machart, 

Š.Kozák,J. Kozák  T. Gabrhelík )  i korz USG     organizovaný Sonoakademií. 

Byla velmi dobrá odezva účastníků na proběhlé workshopy,  dále budou 

pokračovat certifikované  kurzy na kadaverech ve  FN Vinohrady ( 



organizace -  dr. Š. Kozák),. Návrhy na možnost  oddělit kurzy na rtg a UZV 

navigace  a  rozdělení  dle náročnosti nvýuky na  základní a pokročilé kurzy . 

Otázka  dalšího finančního zajištění, sponzorů , výše účastnického 

poplatku…,  a jsou nabídnuty další  možnosti využití stimulačního centra ve 

FN Vinohrady.  Dalšé otázka a návrh na začlenění   kurzů  do  přípravy před 

atestačním řízením.      

     5.) Zpráva o www.sslb.cz a pacientské organizaci ( M. Hakl, Š. Kozák )  

Pac. organizace existuje  zatím výsledky práce  jsou skrommné ,  byly  

uskutečněny společné akce  a podpůrné akce ze strany SSLB  .   J. Kozák   účast 

v pacientském HUBu  na Praze 10,   byly vytvořeny tiskové propagační 

materiály. Předpokládá se zlepšení  aktuálního  stavu ve spolupráci s novou PR 

agenturou –  která je vybírána    PR komisí   SSLB   ( Kozák  J. , Kozák Š. 

Popperová , N , Pajkrová   ), výsledek bude  sdělen po proběhnutí   volby PR 

agentury členům výboru SSLB.  

   6.) Mezinárodní činnost – EFIC 2023, kongres Budapešť +schůze EFIC ,   

            (J.Kozák, Š. Kozák)  

Odstupující councillor prof. Rokyta se slavnostně rozloučil a bylo mu vysloveno 

velké poděkování za jeho dlouholetou kvalitní činnost, Jako zástupce naší 

společnosti  v  EFIC a byl představen    EFIC výboru  nový councillor za ČR Š. 

Kozák.Ve  vedení EFIC  již  nastupuje nový  předseda  prof Garcia – Larrea  

z Francie  ( Blíže viz   zpráva z kongresu   J.Kozák a prof Rokyta  v časopisu bolest  

3/2023).  Ve zprávě doc. Kozák vyzdvihl celkem slušnou odbornou úroveň 

kongresu při nižším poštu zúčastněných  (1900) .Prof .  Garcia- Larrea,  je 

známou osobností Algeziologie  , bývalý  šéfredaktor časopisu EJP . předpokládá 

se zkvalitnění í činnosti EFIC.  

7.) Sekce mladých algeziologů - aktivity  SMA  (Š.Kozák) 



Byla představena nová předsedkyně mladých algeziologů Dr. Kynclová – sekce 

má 16 členů .Byla řešena otázka věkové hranice v této sekci (40-45let). 

Aktuality- na www. Algeziolog, spolupráce s dalšími organizacemi mladých 

lékařů v jiných společnostech (zejména ČSARIM) je   realizována  a funguje i 

v náboru do řad algeziologů . 

      

 

 

  8.) Zpráva Sekce privátních algeziologů ( N.Popperová, M.Hakl, Š. Kozák ) 

- nová předsedkyně této sekce dr. Popperová  plánuje  spolupráci, mapování 

jednotlivých soukromých pracovišť, dále pravidelné setkání, diskuze. Stále je  

hlavním problémem smluvní  vztahy s pojišťovnami, byla  nabídnuta  podpora a 

pomoc  při jednáních ze strany  výboru SSLB.    

     

  9.) Výběrové řízení na PR agenturu ( komise  :  N.Popperová, Š. Kozák, 

B.PajkrováJ. Kozák ) 

Z  pěti kandidujících agentur  bude vybrána  jedna  na základě jednání komise    

během   konference  v Ostravě.  Hlavním hlediskem k výběru   je  otázka kvality 

, schopností   i  zkušeností    ale   hlavně   finančních možností SSLB    .Do komise   

byla jmenována B. Pajkrové z firmy Stada  vzhledem k tomu , že STADA  byla 

odsouhlasena výborem jako partner SSLB    s přislíbenou  participací   na  

výukových a vzdělávacích programech .  Podstatná  byla i zkušenost s práci 

s medii  , což bude podstatná část PR aktivit směrem k laické veřejnosti  i   

ostatním   medicínským oborům   .     

 10.) Metodické pokyny  ( I.Vrba, J. Fricová) 

Vyšly   Metodické  pokyny pro farmakoterapii   bolesti.   Hlavním editory jsou   

Lejčko , Fricová , J. Kozák  a  další autoři   dle  zaměření kapitol (  Hřib , Sláma, 



Slíva , M.Hakl) . Hlavními oponenty byli   Vrba , Rokyta   .   Na finalizaci   

pracovali   zejména   J. Fricová a  přísný oponent   I.  Vrba  . Kvalita  textů je  

hodnocena  jako zdařilá ,  na  rozdíl od předchozího vydání nebyla  zapracována 

akutní bolest , která je podrobně  uvedena  v doporučeném postupu ČSARIM . 

    

   11.) Prezentace STADA  (B.Pajkrová)  

Firma Stada se stala oficiálním partnerem SSLB, s příslibem participace a 

ekonomické podpory  vzdělávání  a dalších aktivitách  SSLB .  Byla aktuálně 

oceněna její  finanční  podpora  i při tvorbě a vydání  vydání Metodických 

pokynů. Plán další spolupráce  bude ještě specifikován   

    12.) Dialogy 2023, Ostrava – organizace ( T.Gabrhelík,J. Záthurecká, CBT)  

Kongres velmi dobře organizován odborně  i společensky,byly naplánovány  2 

souběžné přednáškové sekce, které zvýšily nároky na organizační i vědecký 

výbor - velký dík výboru  byl vysloven  předsedkyni  organizačního výboru Dr. 

Záthurecké a předsedovi vědeckého výboru Doc. Gabrhelíkovi  a organizační 

agentuře   CBT , která se samozřejmě musela společně s výbory   potýkat se 

složitějšími problémy  vzhledem k výrazně náročnějšímu   programu oproti  

minulým    Dialogům , zejména pro simultánní   program na 2 sálech a vyšší 

počet účastníků.  Odhadem  bylo přihlášeno 375 účastníků.  Bylo přihlášeno 

mnoho mnoho kvalitních přednášek našich i zahraničních přednášejících , 

včetně několika firemních sympozií .   Plánovaný    doprovodný program  ( 

industriální centrum ,   historické tramvaje  …)  je též   velmi oceňován  , včetně 

hudební produkce   slavného tělesa   „ Hybaj“  v čele  s kapelníkem J.Lejčkem  

Hodnocení   celého kongresu i  jeho průběhu, přínosů  a  rozpočtu proběhne při 

příští výborové schůzi  .      

 13.) Kongres ČS ARIM, blok SSLB a prezentace  ve vlastním bloku SSLB  

Byla účast 4 přednášejících ze SSLB  za vedení bloku  Doc. Gabrhelíkem  



 ( přednášející :Doc. Kozák, Š. Kozák, Doc. Fricová, dr. Lejčko) . Dále  byl 

vytvořen   Š- Kozákem  propagační stánek SSLB  i Sekce  mladých algeziologů    

díky  dohodě s organizátory konference . Blok  SSLB  byl navštíven cca 30 

anesteziology  , byla i velmi stručná diskuze s přednášejícími , která  však by la 

spíše skromná  a týkala se  okrajové problametiky léčby bolesti   - spíše  

alternativních přístupů.   Témata přednášek byla zaměřena  ke sdělení 

postavení a metod terapie  v Algezioloůgii    ve smyslu  propagace oboru  a jeho 

hlavního  zaměření .  

 

14.)Časopis Bolest (prof.Rokyta ) 

Bylo  kritizováno  méně odborných   málo článků i kvalita některých sdělení  

ekonomicky je provoz   článku  zajištěn. Zazněla i kritika  obsahu posledního 

čísla Bolesti . Objektivní příčiny byly  vysvětleny  šéfredaktorem prof. Rokytou , 

který dále   uvedl , že rozhodl o  neudělení  ceny  za  nejlepší původní článek za 

rok 2022 i za článek  v impaktovaném   časopisu   , a  ceny se přesouvají na 

příští rok   , tedy  bude rozhodnuto  o článcích za rok 23 a jejich ocenění  i 

přesto ,   že byly  za rok  2022  ojedinělé práce členy redakční rady  navrženy .   

Nicméně je potřeba více kvalitních   návrhů .      

15.) Různé : 

Akce  SSLB v r. 2024: 

 22.-23.3. Algeziologický kongres v Ústí nad Labem 

11.-13.4  Konference   o léčbě  bolesti tradičně s CHS   Neurologické společnosti    

v Brně  

24.-25.5. Algeziologický den IPVZ– v Zaječí – u Brna 

Popperová- otázka  dalších akreditovaných pracovišť je aktuální , pokud   

chceme navyšovat počty algeziologů a možnosti vzdělávání i přípravy   na obor.  

Perspektivně  plánováno  na jednání Akreditační oborové komise , 



Hřib – nové návrhy k úpravě legislativy (zákony + vyhlášky)   otázka na 

povinného hlášení  terapie konopím  . Zatím není oficielně uznaný materiál  , 

členové budou   dle vývoje situace informování dr. Hřibem.  

 

16.) Datum příští schůze výboru SSLB ČLS JEP – 25.1.2024 – 11,00 hod.  v Praze 

(bude upřesněno předsedou SSLB) 

 

Zapsal: MUDr. Ivan Vrba, Ph.D. 

Úprava textu a  kontrola: Doc. MUDr. Jiří Kozák, Ph. D. 

    

    

                            


